
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 18. april 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 454
I artiklen ”Stenbideren er forsvundet, og rognen koster 3.000 kroner kiloet”, Politiken, den 
11. marts 2023, fremgår det, at det er blevet meget svært at fange stenbider i danske 
farvande. I notatet ”Vurdering om stenbiderfiskeriet af stenbiderbestanden i Danmark 
er bæredygtigt” af 4. juli 2022 fra DTU-Aqua til Ministeriet for Fødevarer, Landbrug 
og Fiskeri, er den overordnede konklusion, at ”den nuværende viden om stenbiderens 
biologi og data fra fiskeri og videnskabelige togter er utilstrækkelig til at bestemme be-
standens nuværende tilstand (biomasse og fiskeritryk) i forhold til referencepunkter for 
en bæredygtig udnyttelse”. Fangsterne af stenbider var i 2022 de laveste nogensinde, 
og 2023 ser ud til at få endnu lavere fangster (data fra fiskeristyrelsens hjemmeside, 
dynamisk landingstabel – der henvises til udtræk af data fra fiskeristyrelsens hjemmesi-
de ”dynamiske tabeller”: https://fiskeristatistik.fiskeristyrelsen.dk/SASVisualAnalytics/?re-
portUri=%2Freports%2Freports%2F0d8f63ae-16fe-4dcc-845a-1bbd2cb17600&sectionIn-
dex=0&sso_guest=true&sas-welcome=false). Vil ministeren på den baggrund besvare 
følgende:
– Er ministeren bekymret for bestanden af stenbider?
– Bør der gælde et forsigtighedsprincip, når der fiskes på fiskebestande, hvor bestan-

dens størrelse og tilstand ikke kan vurderes?
– Hvorfor er stenbiderbestanden ikke blevet beskyttet i nærværende sæson, foråret 

2023?
– Hvilke tiltag vil ministeren iværksætte for at sikre, at stenbiderbestanden ikke overfis-

kes?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Franciska Rosenkilde (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på franciska.rosenkilde@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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